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ZÁPIS č. 8/2021-2024 

z 8. zasedání Akademického senátu Vysoké školy ekonomické v Praze (AS) 

 

Datum: 25. 4. 2022  

Místo:  Vysoká škola ekonomická v Praze (VŠE), zasedací místnost rektora NB 169, MS 

Teams  

Přítomni: FFÚ (F1 – 5 členů):  Marek, Molín, Hulínský, Nikerle  

FMV (F2 – 5 členů):  Čapková, Peterková, Bič, Kotrčová, Demyanchuk   

  FPH  (F3 – 5 členů):  Stříteský, Říha, Pokorný, Reml 

  FIS  (F4 – 5 členů):  Mazouch, Zouhar, Potančok, Staněk, Mikulenka 

  NF  (F5 – 5 členů):  Ševčíková, Váňa, Vondráček, Korejs, Koten  

  FM  (F6 – 5 členů):   Krbová, Pažitný, Váchová, Martiushenko, Šimáček 

  Jiné  (CTVS – 1 člen):  Fliedrová 

Omluveni: Vančurová, Smrčka 

Hosté: J. M. doc. Dvořák (rektor), prof. Machková (prorektorka pro mezinárodní vztahy), 

doc. Novotný (prorektor pro rozvoj a Corporate Relations), prof. Lukeš (prorektor 

pro vědu, výzkum a doktorské studium) a Ing. Nidl (prorektor pro informatiku 

a digitalizaci), Ing. Zouhar (kvestor), prof. Musílek (děkan FFÚ) 

Předsedal: Stříteský (předseda) 

Komise: Finanční: Vančurová (předsedkyně), Čapková, Korejs, Koten, Mazouch, Nikerle, 

Staněk, Ševčíková, Váňa  

Legislativní: Bič (předseda), Hulínský, Korejs, Koten, Krbová, Marek, Pokorný, 

Reml, Váňa, Vondráček 

Studijní a pedagogická: Peterková (předsedkyně), Demyanchuk, Fliedrová, 

Kotrčová, Mikulenka,  

Ubytovací a stravovací: Šimáček (předseda), Hulínský, Martiushenko, Reml 

 

Program (schválený): 

1. Zahájení, usnášeníschopnost, program 

2. Změna statutu FFÚ 

3. Návrh rozpočtu VŠE na rok 2022 

4. Návrh na jmenování členů Vědecké rady VŠE 

5. Různé 

 

 

Průběh: 

1. Zahájení, usnášeníschopnost, program 

 

1.1. Předseda AS konstatoval, že je přítomno 28 členů AS z celkových 31 členů AS, a tedy AS je 

usnášeníschopný. K přijetí usnesení, k nimž je třeba prostá většina, je tedy třeba 15 hlasů, 

k přijetí usnesení, k nimž je třeba kvalifikovaná většina, je třeba 16 hlasů. 

 

1.2. Předseda AS konstatoval, že všechny body, které byly předmětem pozvánky na dnešní zasedání, 

byly řádně navrženy k tomu oprávněnými osobami, návrhy byly podány včas a splňovaly 

formální náležitosti.  

 

1.3. Předseda AS navrhl usnesení v níže uvedeném znění, přičemž vzhledem k tomu, že nebylo 

žádných protinávrhů, dal o návrhu hlasovat, a to s výsledkem níže uvedeným: 

návrh usnesení: „AS schvaluje program zasedání dle pozvánky.“ 

pro-proti-zdržel se: 27-0-0 
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závěr:   Usnesení bylo přijato. 

 

 

2. Změna statutu FFÚ 

 

2.1. Předseda AS zahájil projednání výše uvedeného bodu, přičemž udělil slovo prof. Musílkovi, 

děkanovi FFÚ, který jej po obsahové stránce krátce shrnul.  

 

2.2. Předseda AS konstatoval, že návrh byl přikázán k projednání předsedům níže uvedených 

komisí: 

 

(a) legislativní komise – dr. Bič konstatoval, že komise nemá výhrad k navržené změně 

Statutu Fakulty financí a účetnictví VŠE v Praze v podobě, která byla Legislativní komisi 

AS VŠE předložena dne 12. 4. 2022. 

 

2.3. Předseda AS otevřel rozpravu k projednávanému bodu, přičemž vzhledem k tomu, že se do 

rozpravy nikdo nepřihlásil, předseda AS rozpravu ukončil.  

 

2.4. Předseda AS shodně s návrhem navrhl usnesení v níže uvedeném znění, přičemž vzhledem 

k tomu, že nebylo žádných protinávrhů, dal o návrhu hlasovat, a to s výsledkem níže uvedeným: 

návrh usnesení: „AS VŠE schvaluje změnu Statutu FFÚ VŠE ve smyslu, že do 

ustanovení článku 7 odstavce 4 se doplňuje písmeno „d) pro 

rozvoj.“ 

pro-proti-zdržel se: 28-0-0 

závěr:   Usnesení bylo přijato. 

 

 

3. Návrh rozpočtu VŠE na rok 2022 

 

3.1. Předseda AS zahájil projednání výše uvedeného bodu, přičemž udělil slovo J. M. doc. 

Dvořákovi, jako předkladateli návrhu, který jej po obsahové stránce krátce shrnul, a následně 

kvestorovi Ing. Zouharovi, jako zpracovateli návrhu, který jej podrobně představil. 

 

3.2. Předseda AS konstatoval, že návrh byl přikázán k projednání předsedům níže uvedených 

komisí: 

 

(a) finanční komise – dr. Ševčíková konstatovala, že byla pověřena předsedkyní komise 

prof. Vančurovou k řízení jednání komise, přičemž komise dospěla k několika závěrům, a 

to, že: 1. Schvaluje rozpočet VŠE v Praze na rok 2022 a jeho rozpis na fakulty a další 

součásti (uvedené v textové a tabulkové části). Zároveň finanční komise doporučuje tento 

závěr přijmout i na jednání AS VŠE. 2. Současné zvýšení příspěvku fakult na sdílené 

náklady by nemělo být trvalé, nýbrž by mělo být v následujících letech pravidelně 

revidováno dle aktuálního vývoje. 3. Finanční komise AS VŠE navrhuje revidovat stav 

zůstatků stipendijních fondů prorektorů a zvážit částečné rozpuštění na fakulty VŠE. 4. 

Finanční komise AS VŠE doporučuje revidovat principy rozdělování poměru 

stipendijního fondu na rektorát a fakulty VŠE. 

 

3.3. Předseda AS otevřel rozpravu k projednávanému bodu, do níž se přihlásili prof. Marek (k 

jeho dotazu kvestor Ing. Zouhar vysvětlil tabulky na straně 7 a prof. Machková argumentovala 

podporu mobilit), dále doc. Mazouch a dr. Stříteský (k jejich vystoupením kvestor Ing. Zouhar 

a J. M. doc. Dvořák avizovali předložení komplexního materiálu týkajícího se rozpočtu na 
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podzim tohoto roku, prof. Lukeš připomněl hledisko internacionalizace doktorského studia). 

Vzhledem k tomu, že do rozpravy se dále již nikdo nepřihlásil, předseda AS rozpravu ukončil. 

[Na zasedání se dostavil doc. Pažitný, přítomno je 29 členů, K přijetí usnesení, k nimž je třeba prostá 

většina, je tedy třeba 15 hlasů, k přijetí usnesení, k nimž je třeba kvalifikovaná většina, je třeba 16 

hlasů] 

3.4. Předseda AS shodně s návrhem navrhl usnesení v níže uvedeném znění, přičemž vzhledem 

k tomu, že nebylo žádných protinávrhů, dal o návrhu hlasovat, a to s výsledkem níže uvedeným: 

návrh usnesení: „AS VŠE schvaluje rozpočet VŠE na rok 2022.“ 

pro-proti-zdržel se: 29-0-0 

závěr:   Usnesení bylo přijato. 

 

 

4. Návrh na jmenování členů Vědecké rady VŠE 

 

4.1. Předseda AS zahájil projednání výše uvedeného bodu, přičemž udělil slovo J. M. doc. 

Dvořákovi, jako předkladateli návrhu, který krátce shrnul principy sestavení seznamu 

navrhovaných členů a představil zejména navrhované externí členy.  

 

4.2. Předseda AS otevřel rozpravu k projednávanému bodu, přičemž proběhla diskuse ke způsobu 

hlasování, v níž vystoupili senátoři Pokorný, Marek, Mazouch, Staněk, Stříteský a Váchová 

s tím, že v situaci, kdy byť jen jediný senátor vyjádří vůli hlasovat po jménech, měl by AS 

hlasovat po jménech. Po krátké přestávce a následném operativním vyjádření AS ke způsobu 

hlasování AS bylo toto za účelem technické přípravy odloženo na příští zasedání AS. 

 

 

5. Různé 

 

5.1. Předseda AS zahájil projednání bodu „Různé“, přičemž vyzval senátory, zdali žádají projednat 

nějakou záležitost v tomto bodu „Různé“.  

 

5.2. J. M. doc. Dvořák se vyjádřil k medializované situaci týkající se volby děkana na 

Národohospodářské fakultě, přičemž konstatoval, že vedení univerzity záležitost sleduje, 

přikládá jí adekvátní význam a komunikuje jak směrem dovnitř univerzity, tak i navenek, a to 

včetně médií. Ačkoliv nemusí s tím či oním názorem souhlasit a také mnohdy nesouhlasí, 

zdůraznil demokratický charakter tajných voleb, demokratické principy a akademické svobody 

a uvedl, že chce-li někdo na fakultě něco měnit, nechť kandiduje. Dále vyjádřil otevřenost k 

jednání a k řešení jakýchkoliv problémů souvisejících s tímto případem i s obdobnými problémy 

v budoucnosti. 

 

5.3. Vzhledem k tomu, že se o slovo nepřihlásil žádný ze senátorů, předseda AS projednávání tohoto 

bodu ukončil. 

 

 

6. Závěr 

 

6.1. Vzhledem k tomu, že byl program zasedání AS vyčerpán, předseda AS zasedání ve 14:10 

ukončil. 

 

6.2. Předseda AS připomněl, že další zasedání AS se uskuteční 23. 5. 2022 a poslední 20. 6. 2022. 

 



AS VŠE | 8/2021–2024 | 25. 04. 2022 

Stránka 4 z 4 

 

Zapsal:  Ing. Jakub Drábek, Ph.D.; dr. Vondráček  

 

 

Schválili: ……………………………. 

  Ing. Marek Stříteský, Ph.D., předseda AS 

 

 

…………………………….. 

  Ing. Lukáš Hulínský, místopředseda AS 


